

# THE CANADIAN HYDROGRAPHIC ASSOCIATION



Bulletin 27. January 13, 2023

(Un texte en français suit)

Dear CHA Members and Friends of Hydrography,

This communication is to present the (past) President's Report, and introduce the new Board of Directors.

## **President's Report**

I was elected President of the CHA during the summer of 2016. At that time, I developed and presented a proposal to revamp the CHA according to the following key priorities:

- 1- Change the functioning scheme and structure; update the by-laws
- 2- Improve and update our communication tools
- 3- Increase new memberships
- 4- Improve collaboration, relations, cooperation

Today, I am proud to say "mission accomplished." Indeed, we have updated the by-laws and simplified the structure of the CHA, making it more united and functional.

Communications were significantly improved by implementing a news Bulletin (27 Editions published), by updating and improving our website and through social media including Twitter and Facebook. Our membership has grown but there is always room for improvement in this area.

And finally, we have improved collaboration with various organisations, most notably the ACLS, which includes an arrangement to share an employee to assist us in organization, website improvements and many administrative tasks.

During the 6 years (2 mandates) of my presidency, we have held 67 board meetings (teleconferences and more recently, virtual meetings) and 6 Annual General Meetings. We have organised 3 very successful international hydrographic conferences, CHC2018, CHC2020, and CHC2022 ([www.chc2022.org](http://www.chc2022.org)). We have awarded many bursaries to students (1-2 each year; see our website for details), and awarded an additional \$9000

in bursaries to the winners of the mapping challenge competition held in association with CHC2022.

We also provided financial support to COMREN ([www.oceanmapping.ca](http://www.oceanmapping.ca)) in support of students wishing to travel to various CHCs. We have created the Sam Masry Award (See Bulletin 21) which will continue to be awarded to a deserving individual every 2 years during the CHC.

There are more accomplishments that I could report, however, these are the highlights of what was accomplished by your board during this period.

I would like to thank all the Board members (number of years under my presidency in brackets) for their support and collaboration to these accomplishments: Karen Cove (2), Dale Nicholson (2), Christine Delbridge (6), Kirsten Greenfield (6) \*, Shelly Leighton (2), Bernard Labrecque (4) \*, Craig Lessels (6) \*, Ken McMillan (4) \*, and Andrew Smith (4)\*.

### **New Board of Directors**

At the recent AGM held on December 20, 2022, I informed the members of my wish to pass the presidency on to someone else. Elections were conducted and here are the new Board members:

President:	Dale Nicholson
Vice President:	Sylvain Babineau
Director of Finance:	Christine Delbridge**
Director of the Secretariat:	Derrick Peyton
Director, Industries:	Karen Cove
Director, Academia:	Shelly Leighton
Director, Public Services:	Richard Sanfaçon

\*: Special thanks to Kirsten, Andrew, Bernard, Craig, and Ken (no longer on the Board) for many years of dedicated service to our association, and all the work done.

\*\* : After many years of dedicated service to the CHA, Christine would like to pass this opportunity along to another member. The Board is seeking nominations in this regard.

Please do not hesitate to encourage friends to become CHA members ([www.hydrography.ca](http://www.hydrography.ca)).

Embarked for a promising voyage for hydrography and hydrosatial sciences, we are heading in the right direction, and a bright future is ahead!

Cordially,

Richard Sanfaçon

Past CHA President, and now Director of Public Services

[services@hydrography.ca](mailto:services@hydrography.ca)

## L'ASSOCIATION CANADIENNE D'HYDROGRAPHIE



Bulletin 27, 13 janvier 2023

Chers membres de l'ACH et ami(e)s de l'hydrographie,

Cette communication vise à présenter le rapport du président (ancien) et le nouveau conseil d'administration :

### **Rapport du président:**

J'ai été élu président de l'ACH durant l'été de 2016. À cette époque, j'ai élaboré et présenté une proposition de refonte de l'ACH selon les priorités suivantes :

- 1- Changer le schéma de fonctionnement et la structure, mettre à jour les règlements
- 2- Améliorer et mettre à jour nos outils de communication
- 3- Augmenter les nouvelles adhésions
- 4- Améliorer la collaboration, les relations et la coopération

Aujourd'hui, je suis fier de dire « mission accomplie ». En effet, nous avons mis à jour les règlements et simplifié la structure de l'ACH, la rendant plus unie et

fonctionnelle. Les communications ont été considérablement améliorées grâce à la mise en place d'un bulletin d'information (27 éditions publiées), à la mise à jour et à l'amélioration de notre site Web et aux médias sociaux, notamment Twitter et Facebook. Le nombre de nos membres a augmenté, mais il y a toujours place à amélioration dans ce domaine.

Et enfin, nous avons amélioré la collaboration avec diverses organisations, notamment l'ACLS, qui comprend un arrangement pour partager une employée pour nous aider dans l'organisation, l'amélioration du site Web et de nombreuses tâches administratives.

Au cours des 6 années (2 mandats) de ma présidence, nous avons tenu 67 réunions du conseil d'administration (téléconférences et plus récemment, réunions virtuelles) et 6 assemblées générales annuelles. Nous avons organisé 3 conférences hydrographiques internationales très réussies, CHC2018, CHC2020 et CHC2022 ([www.chc2022.org](http://www.chc2022.org)). Nous avons attribué de nombreuses bourses aux étudiants (1-2 chaque année ; consultez notre site Web pour plus de détails), et avons également attribué 9 000 \$ supplémentaires en bourses aux gagnants du concours de défi de cartographie organisé en association avec CHC2022.

Nous avons également fourni un apport financier au COMREN ([www.oceanmapping.ca](http://www.oceanmapping.ca)) pour soutenir les étudiants souhaitant participer à diverses CHC. Nous avons aussi créé le prix Sam Masry (voir Bulletin 21) qui continuera d'être décerné à une personne méritante tous les 2 ans pendant la CHC.

Il y a d'autres réalisations que je pourrais signaler, cependant, ce sont les faits saillants de ce qui a été accompli par votre conseil d'administration au cours de cette période.

Je tiens à remercier tous les membres du conseil (nombre d'années sous ma présidence entre parenthèses) pour leur soutien et leur collaboration à ces réalisations : Karen Cove (2), Dale Nicholson (2), Christine Delbridge (6), Kirsten Greenfield (6)\*, Shelly Leighton (2), Bernard Labrecque (4)\*, Craig Lessels (6)\*, Ken McMillan (4)\* et Andrew Smith (4)\*.

**Nouveau conseil d'administration:**

Lors de la récente AGA tenue le 20 décembre 2022, j'ai informé les membres de mon souhait de passer la présidence à quelqu'un d'autre. Des élections ont eu lieu et voici les nouveaux membres du conseil :

Président : Dale Nicholson

Vice-président : Sylvain Babineau

Directrice Financière : Christine Delbridge\*\*

Directeur du Secrétariat : Derrick Peyton

Directrice, Industries : Karen Cove

Directrice, Université : Shelly Leighton

Directeur, Services publics : Richard Sanfaçon

\* : Un merci spécial à Kirsten, Andrew, Bernard, Craig et Ken (qui ne siègent plus au conseil d'administration) pour de nombreuses années de service dévoué à notre association et pour tout le travail accompli.

\*\* : Après de nombreuses années de service dévoué à l'ACH, Christine aimerait transmettre cette opportunité à un autre membre. [Le conseil d'administration sollicite des candidatures à cet égard.](#)

SVP, n'hésitez pas à encourager des ami(e)s à devenir membre de l'ACH ([www.hydrographie.ca](http://www.hydrographie.ca)) .

Embarqués pour un voyage prometteur pour l'hydrographie et les sciences hydrospatiales, nous allons dans la bonne direction et un bel avenir nous attend !

Cordialement,

Richard Sanfaçon

Ancien président de l'ACH et maintenant directeur des services publics

[services@hydrography.ca](mailto:services@hydrography.ca)